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PROTOKÓŁ Nr II/2014 

z przebiegu sesji zwyczajnej Rady Gminy Bojszowy 

w dniu 10 grudnia 2014r. 

 

Obecni zgodnie z załączoną listą obecności. 

 

Porządek posiedzenia: 

  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

4. Przedstawienie projektów uchwał. 

5. Przyjęcie uchwał. 

6. Zapytania i interpelacje radnych oraz sprawy bieżące. 

7. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 

8. Zakończenie sesji.  

 

Przebieg sesji: 

Ad.1-3 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marek Kumor otworzył sesję, powitał radnych, zaproszonych gości oraz 

stwierdził prawomocność sesji – obecnych 15 radnych. 

Przewodniczący odczytał porządek obrad i zapytał, czy Radni wnoszą jakieś zmiany  

w proponowanym porządku obrad. Nikt nie wniósł zmian w proponowanym porządku obrad. 

 

Przewodniczący zapytał, czy ktoś wnosi uwagi do Protokołu Nr I/2014. 

Protokół z sesji Nr I/2014 z dnia 28.11.2014r. został poddany pod głosowanie: 

 

15 głosów – za 

0 głosów – przeciw 

0 głosów – wstrzymujących się.  

 

Ad. 4  Przedstawienie projektów uchwał. 

 
1. Projekt uchwały nr II/7/2014 z dnia 10 grudnia 2014r. w sprawie przyjęcia Gminnego 

Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie 
Gminy Bojszowy na rok 2015r. 

2. Projekt uchwały nr II/8/2014 z dnia 10 grudnia 2014r. w sprawie uchwalenia Gminnego 
Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2015. 

3. Projekt uchwały nr II/9/2014 z dnia 10 grudnia 2014r. w sprawie przyjęcia Gminnego 
Programu Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Bojszowy na rok 2015 

 
Projekty zostały omówione na Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej, Oświaty i Kultury w dniu 
8 grudnia 2014r. przez Panią Kierownik GOPS Annę Młocek oraz przez Panią Sekretarz Longinę 
Giedwiłło. Szczegółowo przedstawiono podstawę prawną ww. programów, założenia działania 
Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Narkomanii, cele i zadania Gminnego 
Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, zasady realizacji i finansowania 
programów. Zgodnie z sugestią Przewodniczącego Komisji w projekcie uchwały nr II/8/2014 
poprawiono wyraz „uchwalenia” na wyraz „przyjęcia” Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2015. 
 
 
Uwagi radnych: 
Brak uwag 
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4. Projekt uchwały nr II/10/2014 z dnia 10 grudnia 2014r. w sprawie przyjęcia „Programu 
współpracy z organizacjami pozarządowymi na 2015r.” - przedstawiła Pani Sekretarz Longina 
Giedwiłło 
 

Projekt uchwały również został przedstawiony na Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej, Oświaty 
i Kultury w ubiegłej kadencji Rady Gminy 2010-2014. Pani Sekretarz poinformowała radnych, że w tym 
roku nie wpłynął żaden wniosek o współpracę z organizacjami pozarządowymi.  
 
Uwagi radnych: 
Brak uwag 
 
 

5. Projekt uchwały nr II/11/2014 z dnia 10 grudnia 2014r. w sprawie: zmian w budżecie na 2014r. 
- przedstawił Wójt Gminy Bojszowy Henryk Utrata 

 
Projekt uchwały został szczegółowo przedstawiony na Komisji Budżetu i Rozwoju Gminy w dniu 
3 grudnia 2014r. Wójt Gminy omówił: 

 zwiększenie dochodów budżetu wynikające z subwencji oświatowej, wynoszącej 50 tys. zł 
(zał. nr 1),  

 zmniejszenie wydatków na kulturę i ochronę dziedzictwa narodowego o 227.500 zł i 
zmniejszenie dopłaty dla innych gmin w związku z pokryciem kosztów nauki religii w innych 
gminach uczniów zamieszkałych w Gminie Bojszowy oraz odpowiadające im zwiększenie 
wydatków na: 

 gospodarkę komunalną – w postaci wydatków związanych ze zwiększonymi kosztami 
odprowadzania  ścieków, 

 transport i łączność – związanych z wprowadzeniem darmowych biletów w komunikacji 
gminnej do końca roku oraz zmianą przewoźnika, powstałych pomimo zmniejszenia liczby 
kursów, 

 gospodarkę mieszkaniową – spowodowane nadzwyczajnymi kosztami poniesionymi na 
obiekty komunalne, 

 oświatę z uwagi na otrzymaną dotację w kwocie 50 tys. zł, 

 gospodarkę komunalną i ochronę środowiska w związku z oczyszczaniem Gminy, 

 gospodarkę odpadami z powodu niezbilansowania opłat za odpady z uwagi na wytworzenie 
przez mieszkańców większej niż prognozowana ilości odpadów zielonych  
(zał. nr 2) 

Przedstawiono również zestawienie planowanych dotacji udzielanych przez gminę w 2014 roku (zał. 
nr 3) oraz zestawienie dochodów jednostek budżetowych (zał. nr 4). 

 
Uwagi radnych: 
Brak uwag 

 
6. Projekt uchwały nr II/12/2014 z dnia 10 grudnia 2014r. w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku od nieruchomości i zwolnień od tego podatku, opłat targowych oraz sposobu ich 
poboru w 2015 roku - przedstawił Wójt Gminy Bojszowy Henryk Utrata 

 
W 2014 roku dochody z podatku od nieruchomości wyniosły 3,1 mln zł. W 2015 planuje się 
zwiększenie dochodu z tego tytułu o ok. 366 tys. zł. Wysokość podatku od nieruchomości w 2015 roku 
wyniesie 95 % stawki maksymalnej. Wójt Gminy Bojszowy wyjaśnił, że dochody na rok 2015 
przewidywane są na kwotę ponad 31 mln zł. Z kolei wydatki powinny się zamknąć kwotą ponad 30 
mln zł. 
 
Uwagi radnych: 
 
Radny Janusz Gwóźdź: zapytał, czy wszyscy są obciążani podatkiem od nieruchomości? Jak to się 
ma, gdy nieruchomość zostaje sprzedana, na kim ciąży obowiązek podatkowy? 
Wójt: Nabywca nieruchomości w ciągu 14 dni powinien zgłosić nabycie danej nieruchomości. 
Obowiązek podatkowy następuje od 1 stycznia następnego roku podatkowego. Na podstawie 
ewidencji gruntów i nieruchomości pracownik urzędu zostaje poinformowany o zmianach związanych 
z gruntem lub nieruchomością. Dane te są na bieżąco korygowane.  
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Radny Janusz Gwóźdź: zapytał, czy jest może przygotowana prognoza w sprawie określenia stawek 
podatku od nieruchomości na najbliższe lata? Radny przedstawił również swoją propozycję stawek 
podatku od nieruchomości na najbliższe lata.  
Wójt: podatek nie był podnoszony przez kilka lat, a jego wzrost jest uzasadniony, gdyż jest to 
niezbędne w celu zrealizowania wydatków budżetowych. Jego znaczne zmniejszenie spowoduje 
problem szukania oszczędności w i rezultacie, kwota ta zostanie odebrana np. inwestycjom.  

 
7. Projekt uchwały nr II/13/2014 z dnia 10 grudnia 2014r. w sprawie określenia wysokości 

rocznych stawek podatku od środków transportowych w roku 2015 - przedstawił Wójt Gminy 
Bojszowy Henryk Utrata 
 

Wysokość stawek minimalnych określa się dla samochodów ciężarowych o dopuszczalnej masie 
całkowitej równej lub wyższej niż 12 ton, ciągników siodłowych i balastowych przystosowanych do 
używania łącznie z naczepą lub przyczepą o dopuszczalnej masie całkowitej zespołu pojazdów równej 
lub wyższej niż 12 ton oraz dla przyczep i naczep, które łącznie z pojazdem silnikowym posiadają 
dopuszczalną masę całkowitą równą lub wyższą niż 12 ton, z wyjątkiem związanych wyłącznie 
z działalnością rolniczą prowadzoną przez podatnika podatku rolnego. 
Przedstawione w uchwale stawki podatku od środków transportowych uwzględniają w pełni wymogi 
ustawowe zawarte w ustawie o podatkach i opłatach lokalnych, na które rada gminy winna zwrócić 
uwagę przy ustalaniu ich wysokości.  
Proponuje się odstąpienie od zróżnicowania stawek w zależności od roku produkcji: 

a) samochodów ciężarowych o dopuszczalnej masie całkowitej powyżej 3,5 ton i poniżej 12 ton 
b) ciągników siodłowych i balastowych przystosowanych do używania łącznie z naczepą lub 

przyczepą o dopuszczalnej masie całkowitej zespoły pojazdów od 3,5 tony i poniżej 12 ton  
c) autobusów  

Proponowane stawki mieszczą się w granicach ustawowej stawki minimalnej i ustawowej stawki 
górnej podatku od środków transportowych obowiązujących w 2015 roku. 
 
Uwagi radnych: 
Brak uwag 
 
 
Ad.5 Przyjęcie uchwał. 

Przyjęcie uchwał: 

 

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych. 

 

1. Uchwała nr II/7/2014 z dnia 10 grudnia 2014r. w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 
Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie Gminy 
Bojszowy na rok 2015r. 
 

15 głosów – za 
0 głosów - przeciw 
0 głosów - wstrzymujących się 

 
2. Uchwała nr II/8/2014 z dnia 10 grudnia 2014r. w sprawie uchwalenia Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2015. 
 

15 głosów – za 
0 głosów - przeciw 
0 głosów - wstrzymujących się 

 
3. Uchwała nr II/9/2014 z dnia 10 grudnia 2014r. w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Bojszowy na rok 2015 
 

15 głosów – za 
0 głosów - przeciw 
0 głosów - wstrzymujących się 
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4. Uchwała nr II/10/2014 z dnia 10 grudnia 2014r. w sprawie przyjęcia „Programu współpracy z 

organizacjami pozarządowymi na 2015r." 

 
15 głosów – za 
0 głosów - przeciw 
0 głosów - wstrzymujących się 

5. Uchwała nr II/11/2014 z dnia 10 grudnia 2014r. w sprawie zmian w budżecie na 2014r. 
 

15 głosów – za 
0 głosów - przeciw 
0 głosów - wstrzymujących się 

 
6. Uchwała nr II/12/2014 z dnia 10 grudnia 2014r. w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku od nieruchomości i zwolnień od tego podatku, opłat targowych oraz sposobu ich 
poboru w 2015 roku 
 

13 głosów – za 
2 głosy - przeciw (radny Janusz Gwóźdź) 
0 głosów - wstrzymujących się 

 
7. Uchwała nr II/13/2014 z dnia 10 grudnia 2014r. w sprawie określenia wysokości rocznych 

stawek podatku od środków transportowych w roku 2015 
 

15 głosów – za 
0 głosów - przeciw 
0 głosów - wstrzymujących się 
 

Ad.6 Zapytania i interpelacje radnych oraz sprawy bieżące. 

 

Przewodniczący Marek Kumor przedstawił sprawozdanie z prac Rady Gminy w okresie  

międzysesyjnym: 

 
1. Posiedzenie Komisji Budżetu i Rozwoju Gminy. 
2. Uroczystości "Barbórkowa 2014". 
3. Spotkanie opłatkowe - "Radość Życia". 
4. Oświadczenia majątkowe - 30 dni od daty ślubowania.  

 
Wójt przedstawił następujące informacje: 

 

1. Przebudowa odcinka drogi gminnej ulicy Ks. Grycmana w Jedlinie.  

2. Zakończono postępowania w sprawie udzielenia zamówień publicznych na zimowe 

utrzymanie dróg i chodników oraz na dostawę soli drogowej do zimowego utrzymania jw. 

Od dnia 9 grudnia uruchomiono akcję zima na drogach powiatowych. 

3. Zamontowano progi zwalniające na ul. Chmielnej (2 szt.) i Żytniej (1 szt.). Zamontowano znaki 

pionowe porządkujące ruch (strefa 30 km/h) w rejonie Bojszów Dolnych (na południe od 

ul. Jedlińskiej) oraz ulic Barć i Lisiej w Międzyrzeczu. Uzupełniono oznakowanie przystanków 

autobusowych w różnych miejscach. 

4. Wykonano trzy progi zwalniające na ul. Lisiej w Międzyrzeczu (z kostki granitowej).  

5. Ustawiono 12 głazów przy ścieżce obok ul. Dworzysko i obłożono je kostką granitową. 

Rozliczenie finansowe w trakcie.   

6. Zakończono wszystkie działania związane z organizacją komunikacji zbiorowej i szkolnej 

w roku 2015. Komunikacja zbiorowa – MZK Tychy. Obsługa linii szkolnej – PKS Pszczyna. 

7. Rozbudowa ul. Korzenickiej w Bojszowach Nowych wraz z budową chodnika i kanalizacji 

deszczowej. Termin wykonania – do 30.10.2015r. Jeden z mieszkańców wniósł odwołanie od 

decyzji zezwalającej na realizację inwestycji drogowej. Starostwo Powiatowe przekazało je do 

Śląskiego Urzędu Wojewódzkiego. W dniu 13 października Wojewoda Śląski postanowieniem 

wyznaczył termin rozpatrzenia tego odwołania do 16 stycznia 2015r. Dla zadania złożono 
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wniosek o dofinansowanie w ramach narodowego programu przebudowy dróg lokalnych. 

W dniu 28 listopada Śląski Urząd Wojewódzki ogłosił ostateczną listę rankingową. Zadanie 

„spadło” z pozycji 12 na 28 i tym samym znalazło się na liście rezerwowej. Ewentualne 

dofinansowanie w kwocie 1.190.324,- zł. 

8. Przebudowa i rozbudowa istniejącego budynku Gminnej Biblioteki Publicznej wraz 

z przyłączami na działce nr 759/43 przy ul. Gościnnej w Bojszowach. Wykonano roboty 

rozbiórkowe, palowanie, fundamenty, roboty murarskie, żelbetowe (stropy), pokrycie dachu. 

9. Budowa budynku gminnego przedszkola i żłobka oraz rozbiórka istniejącego budynku 

przedszkola w Bojszowach przy ul. Gaikowej. Wykonano rozbiórkę małej architektury, wycinkę 

drzew, roboty ziemne, fundamentowe i ściany piwnic łącznie z izolacjami. Trwają roboty 

żelbetowe (stropy) oraz roboty murarskie (ściany parteru). 

10. Wykonanie projektu budowlano-wykonawczego oświetlenia ulicznego wewnętrznej drogi 

gminnej alei Ks. Marcisza w Świerczyńcu (łącznik ul. Sierpowej z Barwną). Termin wykonania 

– do 30 czerwca 2015r. 

11. Trwa procedura wyboru wykonawców projektów remontów ulic Bliskiej, Słonecznej, 

Spacerowej i Skośnej. 

12. Trawa montaż tablic z nazwami ulic (różne miejsca na terenie Gminy) oraz kolejny etap 

poprawy oznakowania przystanków autobusowych. 

13. Trwa aktualizacja (weryfikacja) danych zawartych w deklaracjach odpadowych z danymi 

w ewidencji mieszkańców. W przypadku rozbieżności właściciele posesji są wzywani 

do złożenia wyjaśnień i ewentualnej korekty. 

14. XIX Gminny i XV Powiatowy Przegląd Zespołów Kolędowych, który odbędzie się 6 stycznia 

2015 r. 

15. Spotkanie z seniorami - wysłano 700 zaproszeń (osoby po 70 roku życia) 

 

Zapytania radnych:  

 
Radny Roman Horst: zapytał o zimowe utrzymanie dróg, kto będzie odpowiedziały za ich utrzymanie 
w czasie zimy, do kogo będzie można zgłaszać ewentualne uwagi?  
 
Radny Paweł Kumor:   
1. Zgłosił zastrzeżenia do organizacji zabawy andrzejkowej w Szkole Podstawowej w Międzyrzeczu, 
z nocowaniem uczniów w budynku szkoły. Odczytał petycję, ale nie złożył jej do protokołu. Powołując 
się na wzburzenie mieszkańców Międzyrzecza, radny zwrócił się do Wójta o skorzystanie 
z przysługujących mu środków nadzoru wobec dyrekcji Szkoły Podstawowej w Międzyrzeczu 
i stosowna interwencję w celu zaprzestania w placówkach oświatowych takich inicjatyw. 
2. Następnie radny poruszył kwestę rozkładu jazdy autobusów na 2015 rok, który wywołał obawy 
mieszkańców Międzyrzecza. Mieszkańcy zgłaszają zapytanie czy ten rozkład jazdy będzie 
uwzględniał pory przejazdów do i z pracy osób, które są zatrudnione na terenach przemysłowych w 
Tychach.  
3. Prośba o umieszczenie wiat przystankowych przy skrzyżowaniu ul. Kopalnianej z ul. Żubrów oraz 
przy skrzyżowaniu ul. Kopalnianej z ul. Międzyrzeczną,  
 
Radny Janusz Gwóźdź: zapytał o: 

1. prawidłowe nazewnictwo miejscowości Bojszowy Nowe - Nowe Bojszowy 
2. możliwość przywrócenia spotkań Wójta z mieszkańcami 
3. pismo mieszkańca, który wniósł odwołanie od decyzji zezwalającej na realizację inwestycji 

drogowej - remont ul Korzenickiej - czy jest dostępne do wglądu?  
4. linię autobusową 274 - czy istnieje możliwość, zmiany godziny kursowania? 

 

Radny Stanisław Biela: zapytał dlaczego dzieci z ul. Złoty Łan i Zakątek muszą korzystać z normalnej 

linii autobusowej a nie z linii szkolnej? Kolejnym pytanie, było, czy mieszkańcy z nowopowstałej 

ul. Ks. Marcisza muszą zmieniać meldunek (dotychczas byli zameldowani pod ul. Barwną)?  
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Ad.7 Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 

 
Odśnieżanie - uwagi należy kierować do Kierownika Referatu Infrastruktury Technicznej i Gospodarki 

Komunalnej - Wojciecha Borucińskiego oraz do Pana Pawła Kłyka, który również jest wyznaczony do 

kontaktu w sprawach dot. zimowego utrzymania dróg. Zakres odśnieżania nie uległ zmianie, 

a szczegółowe informacje znajdują się w referacie Zamówień Publicznych.  

Zabawa andrzejkowa – zobowiązuję się sprawę wyjaśnić z organizatorami, odpowiedź przedstawię 

na następnej sesji Rady Gminy . 

Komunikacja gminna - niestety nie da się ułożyć tak rozkładu jazdy, aby każdemu mieszkańcowi 

odpowiadały kursy do i z pracy. Priorytetem są autobusy szkolne, godziny ułożone są w taki sposób, 

aby uczniowie mogli dojechać do szkoły. Na chwilę obecną nie będzie zmian w kursowaniu 

autobusów.  

Przystanki - wiaty przystankowe będą sukcesywnie zakupione i umieszczane na terenie gminy.  

Nazewnictwo Bojszowy Nowe - trwają rozmowy z Wojewodą w Katowicach.  

Spotkania z mieszkańcami - w trakcie roku mieszkańcy maja możliwość spotkania z Wójtem w 

Urzędzie Gminy. Spotkań takich w ciągu roku jest kilkadziesiąt.  

Odwołanie ul. Korzenicka - sprawę pozwolenia na remont ul. Korzenickiej prowadzi Starostwo 

Powiatowe w Bieruniu i tam jest komplet dokumentów. Nie można udostępnić dokumentu, który nie 

jest w posiadaniu urzędu. 

Al. ks. Marcisza - nie będzie zmian administracyjnych 

Autobus szkolny - nie wyklucza się możliwości skorzystania z komunikacji gminnej nie tylko 

szkolnego autobusu. Uczniowie otrzymują darmowe bilety na ten przejazd 

 

Ad.8 Zakończenie sesji. 

Przewodniczący Rady Gminy Bojszowy Marek Kumor formułą „Zamykam sesję Rady Gminy 

Bojszowy" zakończył obrady sesji. 

 

 

 

Protokołował: K. Machulec 

Bojszowy, dnia 10.12.2014r. 

 


